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Miljö- och hälsoskyddsnämnden  Protokoll 4/2020 

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 26 maj 2020 kl. 17.20 – 17.40 
   

 Plats Oscarssalen, Piperska Muren Scheelegatan 14 
   

 Justering Torsdagen den 4 juni 2020, §§ 1-6, 8-9, 12, 14-20, 22-23 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 26 maj 2020, §§ 7, 10-11, 13, 21 

  

 

Katarina Luhr Felix Antman Debels 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Felix Antman Debels (S)  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Deniz Butros (V) (deltar på distans)   
Anton Clarholm (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Sofia Tahko (KD)   för Fritz Lennaárd (M) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Maria Kjellman Wall, 

Igor Matejic och Lars Nilsson. 

 

  

 

 

Med anledning av coronaviruset COVID-19 har nämnden kommit överens 

om att reducera antalet deltagare vid sammanträdet. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 

dagens sammanträde till Igor Matejic och Lars Nilsson. 

 

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser Felix Antman Debels (S) att 

tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) justera dagens 

protokoll.  

 

Justering sker torsdagen den 4 juni 2020. 

 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 3/2020 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 21 april 2020 anmäls. 

 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 13 maj och 26 maj 2020 anmäls. 

 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner redovisningen av 

delegationsbeslut fattade inom miljöförvaltningen från och 

med den 28 mars 2020 till och med den 1 maj 2020.  
 

Handlingar i ärendet 

Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2020-03-28 – 2020-05-01. 
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 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Inget protokoll finns att anmäla till dagens sammanträde. 

 

 

 § 7 
Tertialrapport Tertial 1 2020 för miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2020-6599 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till tertialrapport 1 samt överlämna den 

till kommunstyrelsen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens ansökan om omslutningsförändring med 2,0 

mnkr för minskade intäkter och kostnader inom tillsynen. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 maj 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 

Felix Antman Debels (S) och Deniz Butros (V) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Tertialrapporten visar tydligt att miljöförvaltningen bedriver 

en viktig och ambitiös verksamhet som är helt avgörande för 

att staden ska nå sina klimat- och miljömål. Vi ser dock stort 

behov av fler reformer och initiativ som kan underlätta 

förvaltningens verksamhet och öka takten för att nå stadens 

hållbarhetsmål. 
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Nämnden har erhållit medel för att göra en utredning om 

fossilfria byggarbetsplatser och minskat byggavfall. Vi 

beklagar att majoriteten avgränsat frågan till endast två delar 

av en byggnads livscykel: byggarbetsplatsen samt avfallet. 

Det är svårt att förstå varför utredningen inte ska omfatta även 

de resterande 80 procenten av byggprocessens 

klimatpåverkan. För att minska utsläppen från bygg- och 

anläggningssektorn är det viktigt att se till hela livscykeln. På 

så sätt kan betydande utsläppsminskningar identifieras och 

åtgärder vidtas. Vi menar därför att det skulle vara bättre att 

istället ta fram en strategi för fossilfri bygg- och 

anläggningssektor till år 2040. Genom att ta ett helhetsgrepp 

om frågan, istället för att jobba med en mängd splittrade 

småförslag, kan betydande utsläppsminskningar identifieras 

och vidtas. 

 

I den borgerliga budgeten ingår en aktivitet om att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden ska implementera strategin för 

biologisk mångfald med åtgärdsprogram för biologisk 

mångfald. Det är en bra aktivitet och miljöförvaltningen har 

gjort ett gediget arbete med att ta fram en handlingsplan och 

efterföljande åtgärdsprogram. Det är dock i första hand 

stadsdelsförvaltningarna som ansvarar för skötseln av 

naturmarken, inklusive naturreservaten. I och med de ökade 

ambitionerna kommer också behovet av driftmedel att öka. 

Men istället för ökade resurser till stadsdelarna har stora 

nedskärningar gjorts på grund av förra årets skattesänkning. 

Det drabbar naturvårdsskötseln och den biologiska 

mångfalden. Vi tycker att handlingsplanen för biologisk 

mångfald är bra. Men för att den ska leda till förbättringar i 

verkligheten måste även de som ska utföra arbetet få de 

resurser som krävs. 

 

Förvaltningen bedriver ordinarie riktad tillsyn av skolor och 

förskolor. År 2019 hade 54 procent av de besökta 

verksamheterna sådana brister gällande främst buller och 

ventilation att förvaltningen bedömde att uppföljning krävdes. 

Buller och höga ljudnivåer i skol- och förskolemiljö är sällan 

skadligt för hörseln men bullerexponeringen har betydelse för 

hälsan, livskvaliteten och inlärningen. Dålig luftkvalitet 

inomhus kan bland annat leda till besvär med ögon, näsa och 

hals samt astma och allergi. Att så stor andel av skolorna och 

förskolorna har bristfällig inomhusmiljö är mycket allvarligt. 

Förvaltningen skriver att de genom tillsynen bidrar till att 

dessa brister successivt åtgärdas så att inomhusmiljön ständigt 

förbättras. Vi håller med om det, men menar att det inte 

räcker. Detta problem är så pass omfattande att det även krävs 
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proaktivt arbete. Förvaltningen bör kartlägga vilka 

fastighetsägare som missköter sitt ansvar för inomhusmiljön 

och inleda samtal med identifierade fastighetsägare om hur 

lokalerna måste förbättras. 

 

Den riktade bostadstillsynen i socioekonomiskt utsatta 

områden är en viktig del av miljöförvaltningens arbete. 

Förvaltningen skriver att tillsynen har visat sig vara 

nödvändig eftersom merparten av de besökta fastigheterna 

kräver vidare handläggning vilket med tiden innebär en ökad 

hälsonytta för de boende i dessa fastigheter. Anmärkningarna 

berör främst ventilation och fukt. Årets mål att inspektera 20 

fastigheter i Husby och Rinkeby kommer inte att nås och 

hittills har endast 2 fastigheter inspekterats. Vi har förståelse 

för att pandemin inneburit stora omprioriteringar på 

förvaltningen, men menar att det inte får gå ut över de 

svagaste i samhället. Denna verksamhet är nödvändig och 

staden måste se till att det finns resurser till att bibehålla detta 

arbete. 

 

Målet för år 2020 är att erbjuda 12 ungdomar feriejobb. På 

grund av covid-19 har förvaltningen kommit fram till att de 

ska erbjuda 0 ungdomar feriejobb. Vi förstår att pandemin 

kan få konsekvenser för möjligheten att erbjuda feriejobb, 

men vill betona att dessa sommarjobb är viktiga för stadens 

ungdomar och hoppas att förvaltningen i möjligaste mån letar 

lösningar som kan fungera trots pandemin.  

 

Förvaltningen bedriver ett viktigt arbete för att minska 

smittspridningen av covid-19 genom att kontrollera att 

restauranger och andra livsmedelsverksamheter följer 

Folkhälsomyndighetens nya föreskrifter om att hålla distans. 

Detta arbete innebär dock intäktsminskningar och 

extraordinära kostnader som i nuläget bedöms bli totalt cirka 

3 miljoner kronor. Vi vill påtala att denna 

kostnadsuppskattning kan komma att öka och att det är viktigt 

att förvaltningen ges extra tillskott för att täcka de underskott 

som förändrad planering och omprioriteringar inte kan täcka. 

Förhoppningsvis kommer merparten att omfattas av den 

statliga kompensation som staden ska erhålla för kostnader 

kopplade till pandemin. I dessa tider finns det dock en stor 

risk för ett förklarligt underskott för verksamheten. För att 

inte tvingas till nedskärningar eller sakta ner det centrala 

omställningsarbetet menar vi att staden måste gå in och 

kompensera förvaltningen om underskottet inte täcks av den 

statliga kompensationen. 
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Anton Clarholm (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Förvaltningens arbete och ekonomi har påverkats av den 

pågående pandemin. Mot bakgrund av pandemins påverkan 

på samhället har Sverigedemokraterna påpekat vikten av att 

även stadens förvaltningar är redo att rannsaka dess kostnader 

och prioritera kärnverksamhet. I tertialrapporten framförs ett 

antal exempel på detta, bland annat att ”ett antal personer har 

sagt upp sig” på livsmedelskontrollen samt att inga 

nyrekryteringar generellt görs av förvaltningen. Detta 

kombinerat med att förvaltningen ämnar prioritera 

kärnverksamheten anser vi vara några goda första steg i en 

ekonomisk rannsakan. 

Aven om rapporten redogör att kärnverksamheten prioriteras 

så efterfrågar Sverigedemokraterna en mer konkret 

redogörelse för praktiska effekter på förvaltningens 

organisation. Kan exempelvis uppsägningar i organisationen 

och nedläggningar av projekt bli aktuellt, och vilka områden 

skulle detta iså fall beröra? 

 

 § 8 
Motion av Karin Wanngård (S) om tillskapande av frivillig 
resursgrupp, med mera 
Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/128 

Dnr 2020-5672 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko 

(KD), Deniz Butros (V) och Anton Clarholm (SD) föreslår (se 

beslutet). 
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2) Felix Antman Debels (S) föreslår att nämnden beslutar att 

tillstyrka motionen, samt anför därutöver följande: 

 

Covid-19 har visat vikten av att stadens säkerhet och 

beredskap stärks och utvecklas för att kunna möta 

utmaningar, kriser och hot mot Stockholm.  

 

Det kommer en tid när stadens hantering av pandemin 

kommer att utvärderas och slutsatser kommer att dras. Vi kan 

redan nu konstatera hur viktigt det är att staden arbetar för att 

ha en fungerande infrastruktur för säkerhet och skydd i 

händelse av krig och kriser. Skyddsrum och brandstationer är 

i stort behov av upprustning och det är viktigt att 

investeringar görs för att stockholmarna ska kunna ges det 

bästa skyddet.  

 

Utöver att krisledningsövningar hålls för 

krisledningsnämnden är det viktigt att finansborgarrådet 

säkerställer att gemensamma övningar mellan fler 

förvaltningar, stadsdelsnämnder och bolag hålls. På så sätt 

kan stadens beredskap förbättras och erfarenheter kan tas 

tillvara.    

 

Det är beklagligt att Stockholm inte har en frivillig 

resursgrupp (FRG). Ett samarbete med civilsamhället stärker 

stadens krisarbete och beredskap. Samverkan med 

civilsamhället är så pass viktig att Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap (MSB) och Sveriges 

Kommuner och Regioner (SKR) tecknade avsiktsförklaring i 

mars med fler samhällsorganisationer för att avlasta 

kommunernas hemtjänst och omsorgsverksamhet. Vi ser att 

FRG hade kunnat och fortfarande kan avlasta kommunens 

verksamheter under den rådande coronakrisen. Vi är 

övertygade om att det bästa sättet att ta sig an utmaningar är 

att göra det tillsammans – staden, civilsamhället och 

näringsliv. Staden bör därför skyndsamt skapa förutsättningar 

för att en frivillig resursgrupp kan bildas.  

 

Stadens beredskap behöver ständigt utvecklas för att möta 

plötsliga krissituationer. Motionen lyfter fram fyra konkreta 

förslag för hur staden kan stärka sin kris- och 

säkerhetsberedskap. Förslag som alla partier förhoppningsvis 

kan enas om. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), Christoffer 
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Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko (KD), Deniz Butros 

(V) och Anton Clarholm (SD). 

 
Reservation 

Felix Antman Debels (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 § 9 
Tillsyn av båtklubbar 2019 
Dnr 2020-5938 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens rapport för tillsyn av båtklubbar 2019. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

rapporten till Idrottsnämnden, Saltsjö-Mälarens Båtförbund 

(SMBF), Svenska båtunion, Havs- och vattenmyndigheten, 

Naturvårdsverket, Länsstyrelsen i Stockholms län, 

Kemikalieinspektionen, Sjöfartsverket och 

Transportstyrelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 maj 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 

Felix Antman Debels (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden inledde under förra 

mandatperioden ett viktigt arbete med tillsyn av båtklubbar 

med inriktning på minskad användning av skadliga 

båtbottenfärger. I majoritetens budget har Miljöpartiet och de 

borgerliga partierna skrivningar om arbetet, men de har tagit 

bort finansieringen. Det är viktigt att arbetet fortsätter och att 
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nämnden är pådrivande för att fasa ut skadliga 

båtbottenfärger, något som också måste ske på nationell nivå 

och i samverkan med branschen.  

 

För att uppnå målet att samtliga båtar som har hemmahamn i 

Mälaren ska vara sanerade och biocidfria till utgången av år 

2020 har förvaltningen sedan år 2016 drivit ett projekt där 

metallhalterna på båtskroven mäts. Via projektet har 

förekomsten av koppar/zink/tenn/bly på båtskrov i båtklubbar 

kartlagts inom staden. De sista mätningarna inom projektet 

har utförts under år 2019 och projektet avvecklas år 2020.  

 

När man inom ramen för projektet har haft samtal med 

båtklubbarna framgår att mätningarna utgör ett mycket bra 

stöd för båtklubbarna, både för att bibehålla engagemang hos 

medlemmarna och för att kunna prioritera vilka båtskrov som 

ska saneras först.  

 

Nu är projektet alltså på väg att avslutas och slutsatsen är att 

information om otillåtna båtbottenfärger och dess 

konsekvenser behöver fortsätta spridas och förvaltningen 

behöver fortsätta arbetet med att ge tydliga riktlinjer i frågan. 

För det krävs resurser. Det är fina ord i den grönblå budgeten, 

men de räcker inte när skattesänkningar prioriteras före 

pengar. 

 

 

 § 10 
Naturvårdsverkets förslag till författningsändringar och 
allmänna regler för vissa verksamheter som behandlar 
avfall 
Remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2020/478 

Dnr 2020-5460 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

Naturvårdsverkets förslag. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 
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Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 11 
Detaljplan för Räknetabellen 3 m.fl. i stadsdelen Råcksta 
Remiss från stadsbyggnadskontoret, S-Dp 2018-18096 

Dnr 2018-19114 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

planförslaget under förutsättning att: 

- Kompletterande markutredningar kan visa att platsen är 

lämplig för förskoleverksamhet. 

- Samlokalisering beaktas i större utsträckning genom att 

planbestämmelse om icke störande industri förtydligas samt 

att verksamhetens kemikalieanvändning tas hänsyn till. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 maj 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 

Ordförande Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), Christoffer 

Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och Sofia Tahko (KD) lämnar 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vi ser det som positivt att förskolan i fastigheten får fortsätta 

ha sin verksamhet på platsen i och med detaljplaneändringen. 

Vi delar Miljöförvaltningens förslag om att tillstyrka 

planförslaget under förutsättning att förvaltningens två 

medskick om kompletterande markutredningar och 

samlokalisering uppfylls.  

 

Vidare vill vi särskilt betona vikten av att bevara och skydda 

de träd, främst tallar och ekar, som växer intill förskolan. 

Dessa har ett stort bevarandevärde för såväl biologisk 

mångfald och ekosystemtjänster i området som för 

förskolebarnens möjlighet att leka i naturmiljö. Vi vill därför 

se att dessa träd skyddas i plankartan.  

 

 

 § 12 
Motion av Emilia Bjuggren och Jan Valeskog (båda S) om 
elbussar 
Remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2020/269 

Dnr 2020-5660 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko 

(KD), Deniz Butros (V) och Anton Clarholm (SD) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Felix Antman Debels (S) föreslår att nämnden beslutar att 

tillstyrka motionen, samt anför därutöver följande: 
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Stockholm behöver fortsatt driva på elektrifieringen av 

transportsektorn. Som både Trafikverket och Region 

Stockholm konstaterar så kommer fler elbussar behövas för 

att öka energieffektiviteten, minska utsläpp och buller i 

lokaltrafiken och frigöra biobränslen till andra sektorer. 

Staden behöver vara öppen för fler initiativ för att bidra till att 

nå det nationella målet om minst 70 procents 

utsläppsminskningar till år 2030. Att ingå ett samarbete med 

regionen för att främja induktiva elvägar för SL-bussar är ett 

sätt att bidra till utvecklingen av framtidens hållbara resande 

och jobb. 

 

Elbussutredningen ”Övergång till eldriven busstrafik” utgör 

en viktig grund för arbetet med energieffektiva och fossilfria 

transporter. Det är riktigt att utredningen pekar ut att 

investeringar primärt bör riktas till depå- och terminalbaserad 

laddinfrastruktur och att snabbt modernisera regionens elva 

bussavtal till att främja olika hållbara tekniklösningar. 

Utredningen och det efterföljande strategibeslutet förbjuder 

dock inte fortsatta satsningar på fler tekniklösningar utan 

tvärtom uppmuntrar till att utveckla både stadens samarbeten, 

främja nya tekniker och utveckla målbilden för 

nollemissionsdrift. Det är för oss självklart att Stockholm ska 

vara drivande i att implementera nya hållbara trafiksystem 

och basera återuppbyggnaden av ekonomin genom 

investeringar i hållbara jobb och exportlösningar. 

 

Induktiva elvägar ingick inte heller i utredningen och kan 

därmed inte sägas ge ett utlåtande om den teknikens vara eller 

icke vara i stadens framtida elektrifieringsstrategi för 

busstrafiken. Motionen ska istället ses som ett viktigt 

komplement till den tidigare utredningen, som också påtalar 

behovet av att kontinuerligt följa den snabba 

teknikutvecklingen och vara beredd på att ompröva tidigare 

slutsatser. 

 

Det är för oss självklart att Stockholm ska vara öppen för att 

testa nya initiativ och främja tekniker som har stor potential 

att minska både energianvändningen och buller i 

lokaltrafiken. Staden bör därför ta initiativ till att fördjupa 

samarbetet med Region Stockholm, dra lärdomar från det 

pågående Gotlands-projektet och tillsammans med 

Trafikverket ta nästa steg i utvecklingen av framtidens 

elvägar. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), Christoffer 
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Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko (KD), Deniz Butros 

(V) och Anton Clarholm (SD). 

 
Reservation 

Felix Antman Debels (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 § 13 
Motion av Clara Lindblom m.fl. (V) om utsatta EU-
medborgares situation 
Remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2019/1460 

Dnr 2020-3371 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko 

(KD), Felix Antman Debels (S) och Anton Clarholm (SD) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Deniz Butros (V) föreslår att nämnden beslutar att tillstyrka 

motionen av Clara Lindblom m.fl. (V) om utsatta EU-

medborgares situation och att staden skyndsamt ska ordna en 

legal boplats i samverkan med civilsamhället där personer får 

bo med tillgång till toalett, vatten, el, sanitet, sophämtning 

m.m. Platsen ska besökas av stadens EU-team för uppsökande 

arbete, länkning och särskilda insatser mot kvinnor ska göras, 

samt att därutöver anföra: 

  

Det gläder oss att förvaltningen är positiv till motionens 

målsättning med en human tillvaro för utsatta EU medborgare 

och mindre slitage av naturmarken. Det finns därmed goda 

skäl till att tillstyrka motionen så att dessa förbättringar 

skyndsamt kan införas. Idag lever vi i en huvudstad med 
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invånare från jordens alla länder i vitt skilda omständigheter 

vad beträffar relationer, arbete, tak över huvudet, tillgång till 

att sköta sin hygien och få mat på bordet. Vi delar samma 

stad; de mest priviligierade och de mest utsatta.  

 

Många EU-medborgare lever i enorm utsatthet och 

hemlöshet. Att kunna hänvisa till fasta boplatser och 

uppställningsplatser med möjligheter att sköta hygien och 

bättre skydd skulle göra stor skillnad för de mest utsatta, 

särskilt kvinnor och unga. Idag finns en kortsiktig sådan 

lösning genom ett stadens IOP-avtal med flera ideella 

organisationer. Avtalet innebär att staden erbjuder 

natthärbärge och tak över huvudet i någon form av 

dagverksamhet. Tiden för verksamheten är ytterst begränsad 

till fem dagar på varje härbärge. Många utsatta tar sin tillflykt 

till skogspartier och skapar illegala boplatser med svåra 

sanitära och inhumana omständigheter. Risken för att 

sjukdomar sprids när det saknas tillgång till sanitet, el, 

sophämtning är uppenbar. 

 

Vänsterpartiet vill därför att legala uppställningsplatser med 

likt campingplatser inrättas, med tillgång till sanitet, el, vatten 

och sophämtning. Det skapar en avsevärt bättre situation för 

de mest utsatta och för miljön samtidigt som det innebär en 

kostnadsbesparing. Uppsökande verksamhet genom stadens 

EU-team kan nå människor med dagverksamhet och ge stöd i 

att komma undan fattigdom och diskriminering. Stadens 

resurser används bättre i en verksamhet med större kontroll 

för negativ miljöpåverkan 
 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), Christoffer 

Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko (KD), Felix 

Antman Debels (S) och Anton Clarholm (SD). 

 
Reservation 

Deniz Butros (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

 

 § 14 
Publika laddare på gatumark och i garage år 2019. 
Utvärdering 
Dnr 2016-13075 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
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förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner utvärderingen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 maj 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 

Deniz Butros (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vänsterpartiet tackar för utvärderingen och ser positivt på att 

antalet laddbara fordon och laddningssessioner ökar i 

Stockholm. Laddinfrastrukturen för elfordon är 

förutsättningen för att fler kan skaffa sig en laddbar bil, och 

utgör även en del av transportsektorns klimatomställning. Vi 

är dock bekymrade för den ojämnt fördelade tillgången till 

laddplatser inom kommunen. Utbyggnaden av 

laddinfrastruktur är svårstyrd eftersom ansvaret ligger utspritt 

hos ett flertal kommunala och privata aktörer såsom 

trafikkontoret, Stockholm Parkering AB, 

bostadsrättsföreningar, bostadsföretag, privata 

parkeringsbolag och elbolag.  

Miljöförvaltningen och trafikkontoret har uppdrag av 

kommunfullmäktige att främja utbyggnaden av 

laddinfrastruktur. Strategin har varit att peka ut lämpliga 

platser för laddstolpar och upplåta gatumark till privata 

leverantörer som bygger och erbjuder laddningstjänster till 

elbilskunder. Denna marknadsstyrning är orsaken till en 

ojämn tillgång till laddplatser i kommunen. Innanför tullarna 

är tillgången bra, men utanför finns stora områden - hela 

stadsdelar - utan publika laddplatser. I de äldre förorterna som 

byggdes innan privatbilismens starka framväxt finns endast 

ett fåtal garageplatser och de boende är hänvisade till 

gatstensparkering utan laddinfrastruktur. 

Behovet av laddplatser är störst där bilen står längst tid, det 

vill säga där man bor, arbetar eller på infartsparkeringar. 

Därför är det viktigt att bygga ut laddinfrastruktur nära 

bostäder. Majoriteten av stockholmarna bor utanför tullarna 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2020-05-26 
 

 Sida 16 (21) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

och det är där behovet för laddplatser är störst. Stadens 

ambitioner för att minska biltrafiken i innerstaden talar också 

för detta. 

Vänsterpartiet har föreslagit att Stockholm Parkering ska få 

ett utökat ansvar för att i samarbete med trafikkontoret bygga 

ut laddinfrastruktur även på gatumark. Vi ser det som ett mer 

effektivt sätt att styra mot en jämlik elbilsanvändning. 

 

 

 § 15 
Avfallsområdet 
Tillsynsrapport 2019 

Dnr 2020-6348 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Avfallsområdet – tillsynsrapport 2019”.  

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 maj 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 16 
Tillsynsrapport 2019 – Förorenad områden 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2020-5475 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Tillsynsrapport 2019 – Förorenade områden”. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 maj 2020. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 17 
Tillsynsrapport – miljötillsyn livsmedelsindustri 2019 
Dnr 2020-6881 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Miljötillsyn livsmedelsindustri 2019”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att sända rapporten 

för kännedom till aktuella verksamhetsutövare 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 18 
Tillsynsrapport 2019 – Tvätterier 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2020-6306 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Tillsynsrapport 2019 – Tvätterier”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

rapporten till de verksamhetsutövare i branschen som 

miljöförvaltningen har i sitt tillsynsregister samt till Sveriges 

Tvätteriförbund. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 19 
Projekten NonHazCity och BelNonHazCity – 
slutrapportering 
Dnr 2015-2358/ och 2016-17957 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporteringen av projekten NonHazCity och 

BelNonHazCity. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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 § 20 
Nya klimatindikatorer för temperatur i Stockholm 
Dnr 2020-5863 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

anmälan av rapporten ”Nya klimatindikatorer för temperatur i 

Stockholm”. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 april 2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 21 
Hemställan om ändring av reglemente 
Dnr 2020-8172 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att hemställa att 

Kommunfullmäktige ändrar nämndens reglemente enligt vad 

som anges i detta tjänsteutlåtande. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att lämna fullmakt 

till nämndens ordförande att vid behov upphäva nämndens 

beslut.  

 

- Behov föreligger om en ändring av reglementet inte 

behövs till följd av att ansvarig nämnd för utövande av 

tillsynen över efterlevnaden av lagen om tillfälliga 

smittskyddsåtgärder på serveringsställen pekas ut direkt 

i lagen på ett sådant sätt att en ändring av nämndens 

reglemente inte behövs. 
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3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 19 maj 2020. 

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
 

 § 22 
Val av representant till klimatkommunerna från 
oppositionen 
 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljö- och 

hälsoskyddsnämndens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att utse Jakob 

Sahlin (S) som representant till klimatkommunerna från 

oppositionen. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko 

(KD) Felix Antman Debels (S) och Deniz Butros (V) föreslår 

(se beslutet). 

 

2) Anton Clarholm (SD) föreslår att nämnden beslutar att utse 

Anton Clarholm (SD) som representant till 

klimatkommunerna från oppositionen.  
 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe (M), Christoffer 

Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), Sofia Tahko (KD), Felix 

Antman Debels (S) och Deniz Butros (V). 

 
Reservation 
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Anton Clarholm (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 

 

 § 23 
Övrigt 
 

Informationsmöte i anslutning till nämndens 
sammanträde 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljö- och 

hälsoskyddsnämndens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att nämnden håller 

ett informationsmöte i anslutning till nämndsammanträdet. 

Ledamöterna får där information om ärenden på dagens 

nämndsammanträde och deltagande på informationsmötet är 

därmed arvodesberättigat. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

miljö- och hälsoskyddsnämndens förslag. 

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Timmie Aspelin 
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